

Gemeinsamer Beschluss von Aufsichtsrat und Vorstand zur Erleichterung der Formvorschriften beim Beitritt, bei der Kündigung und bei der Stimmvollmachtserteilung

vom 20.02.2025

Nach eingehender Erörterung entscheiden der Vorstand und der Aufsichtsrat gemeinsam und beschließen jeweils in offener Abstimmung was folgt:

- a) Entgegen §3 Abs. 3 Buchst. a der Satzung der Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG ist gem. §177 Abs. 1 Nr. 1 GenG der Beitritt zur Genossenschaft bis zum 31.12.2029 in Textform mit der Maßgabe, dass die Erklärung eine elektronische oder eingescannte Unterschrift des Erklärenden enthalten muss, möglich.
- b) Entgegen §5 Abs. 1 der Satzung der Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG ist gem. §177 Abs. 1 Nr. 3 GenG die Kündigung der Mitgliedschaft bis zum 31.12.2029 in Textform mit der Maßgabe, dass die Erklärung eine elektronische oder eingescannte Unterschrift des Erklärenden enthalten muss, möglich.
- c) Entgegen §26 Abs. 5 S. 1 der Satzung der Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG ist gem. §177 Abs. 1 Nr. 2 GenG die Erteilung einer (Stimm-)Vollmacht bis zum 31.12.2029 in Textform möglich.

Translation:

Joint resolution of the Supervisory Board and the Board of Directors to simplify the formal requirements for acquisition and termination of membership and for the granting of voting proxies

dated February 20, 2025

After detailed discussion, the Board of Directors and the Supervisory Board jointly decide the following and resolve in an open vote:

- a) Contrary to Section 3 (3) (a) of the By-laws of Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG, acquisition of cooperative membership is possible in text form until December 31, 2029, pursuant to Section 177 (1) no. 1 of the Cooperative Societies Act, with the proviso that the declaration must contain an electronic or scanned signature of the person making the declaration.
- b) Contrary to Section 5 (1) of the By-laws of Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG, termination of cooperative membership is possible in text form until December 31, 2029, pursuant to Section 177 (1) no. 3 of the Cooperative Societies Act, with the proviso that the declaration must contain an electronic or scanned signature of the person making the declaration.
- c) Contrary to Section 26 (5) sentence 1 of the By-laws of Open Source Automation Development Lab (OSADL) eG, the granting of a (voting) proxy is possible in text form until December 31, 2029, pursuant to Section 177 para. 1 no. 2 of the Cooperative Societies Act.